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AB Svafo

• AB Svafo bildas 1992 och 
ägs av kärnkraftindustrin i syfte att 
omhänderta det historiska avfallet 

• Genom två regeringsbeslut 
1993 överförs ansvaret för vissa 
anläggningar och det historiska
avfallet från Studsvik Nuclear AB 
till AB Svafo 
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S.14-avfallets bakgrund
• Avfallet producerat från 1960 – 2001

• Fåtal fat producerade före 1969 – 
huvsdumpning

• Tillstånd till slutförvaring i SFR medgav 1994 
Gäller avfall producerat från 1980

• 2844 fat av typ S.14 (betongkringgjutna sopor 
i 200-litersfat) har deponerats i SFR

• Under sent 1990-tal inkom tre ansökningar 
om att få deponera ca 4 000 avfallsfat 
producerat före 1980
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Felaktigt deponerat avfall

• Röntgenundersökningar av Svafos avfall påvisade betydande brister i 
dokumentationen

• Senare utredningar påvisade förekomst av bl.a. Ra-226 och Pu-239/240 i 
Svafos avfall med stor påverkan på strålsäkerheten efter förslutning

• SSM förelade (2019) SKB att vidare utreda frågan om tidpunkten för 
återtaget

• SKB förespråkade i november 2020 återtag innan utbyggnad under 
förutsättning att mellanlager finns 

• AB Svafos skrivelse till regeringen om ansvar (dec 2020)
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Regeringsuppdragen
• SSM utredde ansvarsfrågan inom ramen för det 

regeringsuppdrag som rapporterades 2022 
‒ AB Svafo ansvarar för historiskt avfall, både kärnavfall och IKA
‒ Studsvik Nuclear AB ansvarar för kärnavfall efter 1991
‒ Cyclife ansvarar för IKA efter 1991 (drygt 30 fat)

• SSM bedömde att finansiellt stöd var motiverat för de delar av 
de delar av det historiska avfallet som inte har bidragit med 
kunskap och kompentens till den civila kärnkraften, detta gäller:
‒ IKA (inkl. avfall med militärt ursprung)
‒ Kärnavfall från FOA:s militära FoU

• SSM gav förslag på ytterligare utredningar gällande finansiella frågor
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Vad händer nu?
• SSM har förelagt SKB att ta ur samtliga S.14 ur 

deponeringsposition för återdeponering eller borttransport  

• Överklagat till regeringen
‒ SKB anger att ansvarsfrågan inte är fastställd 
‒ Ett återtag innan ansvarsfrågan är fastställd är enligt SKB olämpligt från strålskyddssynpunkt då 

mottagare för avfallet saknas

• SSM arbetar med föreläggande gällande avfallsägarna för att möjliggöra 
återtaget och mellanlagring på annan plats eller återdeponering

• Riksgälden har under 2023 genomfört ytterligare utredningar
‒ Frågan om finansiellt stöd och andra åtgärder ligger hos regeringen
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Frågor?
Skicka dina frågor till konferens@ssm.se


